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Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
 

Zápisnica 
z XV. (mimoriadneho) zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach, 

zo dňa 16. decembra 2023 
 
Prítomní: podľa prezenčných listín 
 

Rokovanie Mestského zastupiteľstva v Košiciach otvoril a viedol primátor mesta Košice  
Ing. Jaroslav Polaček vo veľkej zasadačke v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Úvod rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci, vážení hostia, kolegovia, 

otváram XV. zasadnutie Mestského zastupiteľstva, na ktorom vás vítam. V úvode mi 
dovoľte ospravedlniť zo zasadnutia mestského zastupiteľstva pána Pavla Galla - hlavného 
kontrolóra mesta, pána poslanca Knapa, pána poslanca Andrejčáka, Semana a pána 
poslanca Vasoka. Ak ste tak doteraz neurobili, prosím, prezentujte sa. Konštatujem, že 
bolo prezentovaných 31 poslancov, čo je nadpolovičná väčšina všetkých poslancov a sme 
teda uznášania schopní. 

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci, program dnešného zasadnutia 

ste dostali v pozvánke, preto teraz prejdeme k pracovnej časti.  
- - - 

 
Návrhová komisia  
 
p. Polaček, primátor mesta: Nakoľko sa jedná o neplánované zastupiteľstvo, prosím predsedov 

poslaneckých klubov, aby navrhli svojich zástupcov do návrhovej komisie. Pani 
poslankyňa Gurbáľová. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobrý deň. Pozdravujem všetkých. Za poslanecký 

klub Spolupráca pre Košice do návrhovej komisie navrhujeme poslanca Bernarda 
Berbericha.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Dobrý deň všetkým. Za náš poslanecký klub na pána poslanca Romana 

Matoušeka. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Sú ešte nejaké iné návrhy alebo doplňujúce návrhy? Ak 

nie, ďakujem pekne. Do návrhovej komisie boli navrhnutí pán poslanec Berberich a pán 
poslanec Matoušek. Prosím hlasujte o tomto návrhu. 

 
Hlasovanie č. 1 -  za: 33, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Oznamujem, že na XV. zasadnutí mestského zastupiteľstva bude 
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návrhová komisia pracovať v zložení pán poslanec Berberich a pán poslanec Matoušek. 
Členov návrhovej komisie žiadam, aby zaujali svoje miesta na vyhradenom druhom rade. 
Ostatným poslancom oznamujem, aby svoje návrh k jednotlivým bodom programu 
rokovania predkladali písomne tejto návrhovej komisii po ústnej informácii prítomných 
poslancov.  

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: Mgr. Peter Berinšter a Ing. František Ténai, MBA 

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz pristúpime k hlasovaniu o programe ako je uvedený 

v pozvánke. Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 2 -  za: 33, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
 
Bod č. 1 
Návrh zmien Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 131 o miestom poplatku 
za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na územní mesta Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 1 predkladám materiál Návrh zmien Všeobecne 

záväzného nariadenia mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady a 
drobné stavebné odpady na území mesta Košice. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pani 
poslankyňa Kovačevičová.  

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Dobrý deň pán primátor, kolegovia, kolegyne, po vzájomnej 

dohode a rokovaniach jednotlivých klubov Spolupráca pre Košice, Košického klubu, 
Starostovia a nezávislí a zástupcu nezávislých, rokovania prebiehali vo štvrtok, v piatok 
sme došli k všeobecnej dohode a k zhode teda, na ktorú sumu sa teda vlastne nakladanie 
s odpadmi teda vlastne sme sa zhodli, koľko to vlastne bude predstavovať. Čiže ja by som 
ani dlhšie nepokračovala, len vlastne prečítala pozmeňujúci teda návrh. Ten je ešte nižší, 
ako som ja predkladala v utorok, takže vlastne predstavuje približnú sumu vlastne o mieru 
inflácie, čiže dovedna je to nejakých približne 27 %. Takže prečítam vlastne, pôvodný 
návrh bol zverejnený, máme ho doručený, čiže oproti pôvodnému návrhu, čiže bude znieť 
teda: Mestské zastupiteľstvo podľa príslušnej a platnej legislatívny schvaľuje návrh 
zmien Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku  
za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území mesta Košice sa mení a dopĺňa 
nasledovne: 1. V Čl. 1 v bode 1 v § 4 písm. a) sa sadzba 0,182 EUR nahrádza sadzbou 
0,1562 EUR, čo činí 57,013 a 2. V Čl. 1 v bode 1 § 4 písm. a) sa sadzba 0,0464 EUR 
nahrádza sadzbou 0,0432 EUR, čo činí v prepočte 247,10 EUR. Takže tento pozmeňujúci 
návrh bude odovzdaný návrhovej komisii. Je výsledkom vlastne všeobecnej dohody. A ja 
by som veľmi pekne poslancov chcela podporiť, ktorí v podstate ešte neboli rozhodnutí, 
aby tento návrh podporili. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne za návrh. Odovzdajte ho návrhovej komisii. Pán 

námestník, nech sa páči. 
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p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Vážené kolegyne, vážení kolegovia, od roku 
2014 mám tu česť zastupovať Košičanov ako poslanec mesta. Je to zodpovedná a neľahká 
úloha. Najmä posledných 5 rokov bol plný veľkých a náročných pracovných výziev a ešte 
väčších kríz. Doteraz sme však vždy spoločne dokázali zabezpečiť poskytovanie služieb 
mesta našim obyvateľom a to napriek finančným, politickým, pandemickým tlakom, 
napriek hrozbe vojenského konfliktu a následnej utečeneckej kríze. Aj s vašou pomocou 
a spoluprácou sa nám to podarilo. Za to vám ako Košičan ďakujem. Je samozrejme, že 
niektoré opatrenia na zabezpečenie služieb mesta nenašli vždy pochopenie u našich 
obyvateľov, verím však, že sme sa vždy voči nim aj mestu zachovali zodpovedne. Jedným 
z negatívnych opatrení, ktoré sme museli prijať už v roku 2019 bolo zvýšenie dane 
z nehnuteľnosti, aj poplatku za likvidáciu odpadu. Toto nepopulárne rozhodnutie nás čaká 
aj dnes. Nebudem sa, ako niektorí politici, vyhýbať tejto a iným kritickým témam, ani ju 
populisticky zneužívať a dávať obyvateľom nereálne sľuby. Nerobil som tak počas 
kampane, nebude to robiť ani dnes. Verím, že v tomto duchu koná väčšina z nás, preto 
nemôžem tvrdiť obyvateľom Košíc, že toto kompromisné riešenie, ktoré prinesie 
zvýšenie daní a poplatkov bude zároveň znamenať aj zachovanie služieb mesta tak, ako 
ich poznáme. Na to je bohužiaľ toto navýšenie nedostatočné. Košice aj Košičania si budú 
musieť utiahnuť opasky. Mnohí politici budú aj napriek tomu dnes populisticky sľubovať, 
ako minúť peniaze, ktoré dnes ani nemáme, ako príde zázračná záchrana od štátu, či EÚ 
fondov do trávnikov, ciest a škôl. Ja vás kolegyne a kolegovia chcem požiadať o opak, 
spojme sa pre budúcnosť, spojme sa a podporme investície do budúceho ekonomického 
rozvoja nášho mesta. Iba ten prinesie blahobyt obyvateľom, aj mestu Košice. Spojili sme 
sa v téme mestského rozvoja pri novom územnom pláne mesta, aj potrebe nového 
mestského centra. Spojili sme sa s podnikateľmi nášho mesta a regiónu a podporili vznik 
spoločnej neziskovej organizácie Biznis Košice na podporu a propagáciu ekonomického 
rozvoja mesta Košice. Spojili sme sa pred pár dňami a podporili odbornú analýzu 
fungovania samosprávy mesta Košice, nakoľko všetci cítime, že naše mesto môže a vie 
fungovať efektívnejšie, lepšie. Verím, že na základe týchto dát spoločne prijmeme 
zodpovedné rozhodnutie pre budúcnosť nášho mesta Košice. Ja vám môžem sľúbiť, že 
vo vedení mesta budem naďalej usilovne pracovať na tom, aby naše mesto, ako aj jeho 
obyvatelia sme sa mali lepšie, aby sme s pomocou dát a odborných argumentov mohli 
presvedčiť vládu a parlament Slovenskej republiky o podpore zmeny financovania 
samospráv, aby to nestálo iba na bedrách občanov. Budeme aj naďalej plne podporovať 
spoluprácu mesta, kraja, univerzít a výskumu s podnikateľskou sférou. Mladí ľudia 
potrebujú vidieť svoju budúcnosť v našom meste tak, aby nemuseli utekať za štúdiom, 
dobrou prácou a Európskou úniou života na západ. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Sa ospravedlňujem. S faktickými nech sa páči, pán 

poslanec Djordjevič, pán poslanec Saxa a pán poslanec Kundrát, nech sa páči. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pozdravujem všetkých. 

Krásne sobotné ráno prajem všetkým, dobrý deň. Prosím, neprerušovať. Mnohí kolegovia 
mi hovorili, nech sa odhlásim, lebo ma poznajú a mysleli si, že teraz budem reagovať  
na pána námestníka a v podstate reagujem na neho, ale nie tým štýlom ako kolegovia 
očakávajú, ale chcem sa prihovoriť ostatným poslancom, lebo videl som, aké emócie tu 
začali stúpať v sále a mal som taký pocit, že pán námestník si pripravoval príhovor aj 
prišiel s ním neskoro na to, aby tu dohodu nejako rozbil, lebo bolo, kým neprišiel  
do miestnosti tu bol absolútny kľud. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec k veci. 
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p. Djordjevič, poslanec MZ: Áno, čiže k veci je to, že nenechajte sa vykoľajiť. Podľa môjho 
názoru pán námestník nehovorí za vedenie mesta, ale za svoju osobu a on je vlastne už 
dlhodobo, čo ho sledujem, taká samostatná jednotka, čiže vlastne poprosím vás, 
nereagujte na neho, nebudem sa tu hádať, proste, ja toho človiečika už začínam ignorovať. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Saxa. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Vážení prítomní, tento návrh, 

ktorý bol prednesený, bol výsledkom nejakého rokovania, nejakého konsenzu. Pán 
námestník teraz tu, predpokladám, vystúpil ako námestník, a preto sa chcem opýtať, lebo 
povedal veľmi vážne slová. Povedal, že aj tak to nebude stačiť, že budeme musieť nejaké 
obmedzenia robiť. Chcem sa opýtať, v prípade, že schválime, lebo som naklonený 
schváliť poplatok za smetie, za odpad, pretože asi je to nevyhnutné, aby sme udržali 
nejaký štandard, čo sa týka odpadov. V prípade, že tento návrh schválime, dôjde 
k nejakému výraznému alebo obmedzeniu služieb pre obyvateľov? Poprosím odpoveď, 
ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát, nech sa páči. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. No, Marcel, poprosím ťa, ja 

som presvedčený, že aj vo funkcii, ktorú zastávaš je dobré byť diplomatom, občas si 
kusnúť do jazyka, aj keď máš niečo, čo povedať a niečo ťa trápi, ale nedá sa to robiť tak, 
že neviem, 5-krát schvaľujeme toto VZN-ko, 4-krát to neprešlo. Máme za sebou pomerne 
dlhé rokovania, kedy každý urobil nejaký ústupok, každý urobil nejaký kompromis 
a myslím, že dohoda bola aj o tom, že tie kompromisy sa aj nejako dodržiavajú. Keby 
každý z nás vystúpil a povedal, čo mu vadí na tomto kompromise, boli by sme tu zase  
do rána a boh vie, či by to prešlo. Prosím, rešpektujme kompromisy, ktoré sa dohodli 
a poďme urobiť zodpovedné rozhodnutie. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Slivenská, nech sa páči. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Mojou podmienkou pred rokom schválenia 

navýšenia akéhokoľvek poplatku bola platná grantová schéma na podporu ľudí, ktorí sú 
ohrození chudobou, ohrození príjmovou chudobou, nakoľko, ak sa nachádzajú v hmotnej 
núdzi, tak to nie je ten prípad. A ja som sa pred krátkou chvíľou dozvedela, že 
mechanizmus tu od októbra na meste funguje, tak ja by som len poprosila pána riaditeľa, 
aby ho v krátkosti, v úplne krátkosti odprezentoval, aby som mohla s čistým svedomím 
hlasovať o to navýšenie. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pravdupovediac som ho mal naposledy, na poslednom 

zastupiteľstve, čiže nemám ho tu pred sebou. Je to pokyn primátora, ktorý prešiel aj cez 
komisiu sociálnu, teda ho schválila. Robilo to naše právne oddelenie, ktoré v princípe 
rieši to, že ak sa obyvateľ a v tomto prípade si skôr myslím, že sa jedná o samostatne 
žijúce matky alebo samoživiteľky, pretože tam cítime a vidíme aj na sociálnom oddelení, 
že môžu títo ľudia nám, sú blízko k chudobe, takže tento pokyn funguje tak, že ak dotyčná 
osoba požiada a zároveň dodá dokumenty od svojho príjmu a ďalších ukazovateľov, ktoré 
sú v tomto pokyne popísané, ani už nie ja, ale priamo zamestnanci oddelenia môžu tomuto 
človeku alebo tejto žiadosti v prípade, že splní všetky atribúty, ani nie že môžu, ale rovno 
priznajú buď zľavu alebo úplne budú môcť odstúpiť alebo zrušiť jeho platbu. Čiže keď 
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požiada o to, aby nemusel platiť za komunálny odpad a splní podmienky, ktoré sú 
explicitne nastavené a sú nastavené na výšku príjmu, tak môže byť mu odpustená platba 
za komunálny odpad, respektíve ponížená o percentá, ktoré v tomto pokyne sú. Ten pokyn 
mám na stole, vieme vám ho zaslať. Hej. My sme to urobili naschvál tak, aby nevzniklo 
nejaké podozrenie, že zákon hovorí, že tvrdosť zákona má primátor možnosti riešiť  
v individuálnych prípadoch, ale aby nevznikli pochybnosti, že to funguje nejak dínom 
dánom bez nejakých pravidiel, preto tento pokyn je a zároveň ho budú aj zamestnanci 
magistrátu vykonávať. Pani poslankyňa Kovačevičová. Faktická, nech sa páči. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ešte pán primátor, možno by trebalo na 

mikrofón povedať aj všetkým, že teda, lebo sa na začiatok nepovedalo, nepovedali ste, že 
ste podpísali uznesenia, ktoré ste podpísali, čiže aby aj poslanci vedeli, ktorí nevedia a 
ktoré uznesenie ešte nie je podpísané a z akého dôvodu a že jednou z podmienok, teda aj 
tohto VZN-ka, teda ak schválime túto sumu a to bol výsledok rokovaní, sú polopodzemné 
kontajneroviská, nech to zaznie na mikrofón, vlastne budovanie v budúcich rokoch 
pokračovania, aby sa na to nezabudlo. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Na ostatnom zastupiteľstve sme vygenerovali desiatky uznesení, 

tie, o ktorých sme sa bavili, rozprávali, tie sú podpísané, boli vám zaslané. Hej, nie všetky 
sú podpísané, ale tam ich je naozaj veľa, právne oddelenie musí dotiahnuť, ale tie, o 
ktorých sme sa rozprávali, tie sú podpísané, okrem jedného, ktoré mi ustanovuje, aby som 
rozpočet predložil do 31. januára. Jednoducho to nie je možné do 31. januára. Myslím, že 
sme si to povedali. Našim cieľom je samozrejme, aby rozpočet bol, tým hlavným 
motorom prípravy rozpočtu je čerpanie eurofondov, aby sme sa nezasekli, ale ako sa nám 
to podarí a kedy sa nám to podarí a ešte aké ďalšie skutočnosti sa objavia a skôr tie 
pozitívne, ako bude reagovať štát na samosprávu, tak verím, že toto bude tým motorom, 
aby sme, čo najskôr rozpočet predložili a mohli o ňom hlasovať. Pán poslanec Petrovčik. 

 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobrý deň pán primátor. Ďakujem. Ja len som 

nestihol, keďže sú také hektické dni aj ide to vlastne aj tieto rokovania jedno za druhým 
a sme sa tu takto narýchlo jednu sobotu zišli a nestihol som si všimnúť, čiže by som vás 
chcel poprosiť, aby ste mi verejne deklaroval, či už ste podpísal uznesenie ku Garbiarskej. 
Viete tému, nemusím rozmazávať. Ale kedy uvažujete s podpisom a či vôbec uvažujete, 
či to podpíšete. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ako som povedal, rozprávame o desiatkach uznesení. Tie o ktorých 

sme sa včera alebo predvčerom rozprávali, tie sú podpísané, okrem toho, aby toho  
31. januára bol urobený rozpočet. Z objektívnych dôvodov, vysvetľujem, ako to je. A čo 
sa týka tohto uznesenia, to ešte na stole nemáme. Pán poslanec Fedoročko. 

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Jedna krátka otázka. Súčasťou našej dohody bol aj verejný prísľub, 

že sa v nasledujúcich 3 rokoch bude pokračovať v budovaní polopodzemných 
kontajnerovísk. Krátka odpoveď. Áno alebo nie? Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: V nasledujúcich 3 rokoch sa budú budovať tieto polopodzemné 

kontajneroviská. Ďalej. Keď sme vyčerpali diskusiu, poprosím návrhovú komisiu o návrh 
na uznesenie.  

 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Obdržali sme jeden 

pozmeňujúci návrh od pani poslankyne Kovačevičovej, ktorý znie: Mestské 
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zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje návrh 
zmien Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku  
za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území mesta Košice nasledovne: 1. 
V Čl. 1 bod 1 v § 4 písm. a) sa sadzba 0,182 EUR nahrádza sadzbou 0,1562 EUR, 2. V 
Čl. 1 bod 1 v § 4 písm. a) sa sadzba 0,0464 EUR nahrádza sadzbou 0,0432 EUR. Koniec 
návrhu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 3 -  za: 28, proti: 4, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pokračujte návrhová komisia.  
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže pôvodný návrh: Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje zmeny 
Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady na území mesta Košice podľa predloženého návrhu  
so schválenou zmenou. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 4 -  za: 28, proti: 5, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem. Návrhová komisia, všetky 

návrhy? Ďakujem pekne. 
- - - 

 
Bod č. 2 
Návrh na zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 237 o určení výšky 
príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach, ktorých 
zriaďovateľom je mesto Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať. Pod bodom č. 2 predkladám materiál Návrh 

na zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 237 o určení výšky príspevku 
na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach, ktorých zriaďovateľom 
je mesto Košice. O tomto všeobecne záväznom nariadení sme tak isto dlho diskutovali. 
Nech sa páči, otváram rozpravu. Nech sa páči pani poslankyňa. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Čiže opäť po vzájomnom rokovaní, stretnutiach 

jednotlivých klubov Spolupráca pre Košice, Košický klub, Starostovia a nezávislí 
a nezaradení teda rokovania prebiehali aj vo štvrtok, aj aj v piatok, sme prijali konsenzus, 
že teda bude predložený pôvodný návrh v pôvodnom znení, ktoré predložilo a zverejnilo 
mesto. Materiál bol všetkým doručený, čiže žiaden pozmeňujúci návrh nie je. Čiže 
návrhová komisia vlastne má mať materiál, ktorý je v pôvodnom znení. Ďakujem pekne. 
To je všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak nie sú žiadne návrhy do diskusie, uzatváram 

rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem veľmi pekne. Návrhová komisia 
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predkladá pôvodný návrh. Dovolím si prečítať návrh na uznesenie. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 6 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 
neskorších predpisov a § 10 ods. 3 písm. b) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice a  
v znení neskorších predpisov schvaľuje zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mesta 
Košice č. 237 o určení výšky príspevkov na čiastočnú úhradu nákladov v školách a  
v školských zariadeniach, ktorých zriaďovateľom je mesto Košice, podľa predloženého 
návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 5 -  za: 29, proti: 3, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. 

- - - 
 
Bod č. 3 
Návrh zmien Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 132 o miestnych daniach 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č.3 predkladám materiál Návrh zmien Všeobecne 

záväzného nariadenia mesta Košice č. 132 o miestnych daniach. Nech sa páči, otváram 
rozpravu. Nech sa páči pani poslankyňa. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Opäť kolegovia, kolegyne, teda tento pozmeňujúci návrh 

teda je spoločným výsledkom rokovaní jednotlivých klubov a zástupcov MZ, kedy naozaj 
tie rokovania boli veľmi náročné a dlhé a mesta Košice, aby teda sme došli k určitým 
záverom, ktoré by sa dali podporiť. Nie sú samozrejme v tej výške, ktoré mesto 
navrhovalo, aby teda ten budget rozpočet sa načerpal do výšky 18 mil., ale je to nižšie. Je 
nižšia ako to, čo som predkladala na domy byty aj ja v utorok, čiže Spolupráca pre Košice, 
Košický klub, Starostovia nezávislí a Nezaradení, teda prečítam tento pozmeňujúci 
návrh. Ako som spomínala, je výsledkom náročného a ťažkého spoločného konsenzu. 
Čiže prečítam ho a doručím ho teda návrhovej komisii. Budem čítať 2 návrhy, pretože 
teda opäť aj ten druhý návrh je vlastne výsledkom spoločných rokovaní. Takže, Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach schvaľuje podľa príslušnej a platnej legislatívy návrh zmien 
Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice číslo 132 o miestnych daniach sa mení a 
dopĺňa nasledovne. V Čl. 1 v bode 1 § 4 vrátane nadpisu znie: „§ 4 Sadzba dane, Ročná 
sadzba dane z pozemkov sa určuje nasledovnými percentami zo základu dane 
vypočítaného podľa § 3. Je to bod a) orná pôda, chmeľnice, vinice, ovocné sady, trvalé 
trávnaté porasty, ostatné plochy, ak sa využívajú na poľnohospodárstvo, lesné 
hospodárstvo alebo účel spojený s poľnohospodárstvom alebo lesným hospodárstvom. 
Tam sadzba vlastne ostáva pôvodná, to je zo zákona, ktoré vlastne bolo v predloženom 
návrhu. Po b) záhrady, kategória I. je 1,250, kategória II. 1,250, kategória III. 1,250. 
Potom sú to zastavané plochy a nádvoria, ostatní, potom sú to záhrady, som prečítala. 
Záhrady ešte raz 1,250, 1,250, 1,250. Musím to ešte raz pozrieť ako to je. Lebo asi to 
posunuli v riadkovaní, takže to musím ešte raz opraviť. Čiže to A-čko ostáva 1,250,  
II. kategória 1,250, III. kategória 1,250, to je tá orná pôda, potom záhrady 1,950, to je  
I. kategória, II. kategória 1,625, III. kategória 1,300, zastavané plochy a nádvoria, ostatné 
plochy okrem ostatných plôch podľa písm. a) 1,950, 1,625 a  1,300. Lesné pozemky,  
na ktorých sú hospodárske lesy, rybníky s chovom rýb a ostatné hosp. využívané vodné 
plochy, to je po d), to je 0,650, II. kategória 0,650 a III. kategória 0,650. Stavebné 
pozemky, to je po e) I. kategória 1,950, II. kategória 1,625 a III. kategória 1,625. Potom 
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po f) pozemky uvedené pod písm. a) až e), na ktorých sa nachádza transformačná stanica 
alebo predajný stánok slúžiaci k predaju tovaru a poskytovaniu služieb je 2,275  
I. kategória, II. kategória 1,950 a III. kategória 1,950“. Pokračujem ďalej, je to Čl. 1 v 
bode 2 v § 6 ods. 1 znie: Ročná platba dane zo stavieb sa určuje za každý aj začatý m2 

zastavanej plochy nasledovne. Je to v kategóriách podľa EUR. Po a) stavby na bývanie a 
drobné stavby, ktoré majú doplnkovú funkciu pre hlavnú stavbu je to 1,270, to je  
I. kategória, II. kategória 1,207 a III. kategória 1,143. Po b) stavby na pôdohospodársku 
produkciu, skleníky, stavby pre vodné hospodárstvo, stavby využívané na skladovanie 
vlastnej pôdohospodárskej produkcie vrátane stavieb na vlastnú administratívu, to je 
1,300 I. kategória, II. kategória 1,235 a III. kategória 1,170. Potom sú to chaty a stavby 
na individuálnu rekreáciu, I. kategória 3,900, II. kategória 3,250 a III. kategória 2,600. Po 
d) samostatne stojace garáže, I. kategória 3,250, II. kategória 2,600 a III. kategória 2,600. 
Po e) stavby hromadných garáží je to 3,250, 2,600 a 2,600. Po f) stavby hromadných 
garáží umiestnené pod zemou, je to 1,300 I. kategória, II. kategória 1,105 a III. kategória 
1,105. Potom sú to po g) priemyselné stavby, stavby slúžiace energetike, stavby slúžiace 
stavebníctvu, stavby využívané na skladovanie vlastnej produkcie vrátane stavieb  
na vlastnú administratívu, I. kategória 8,400, II. 7,000, III. 6,300. Potom sú to stavby  
po h) stavby na ostatné podnikania a na zárobkovú činnosť, skladovanie a administratívu 
súvisiacu s ostatným podnikaním a so zárobkovou činnosťou, II kategória 11,900,  
II. 10,500 a III. kategória 9,100. Po i) ostatné stavby neuvedené v písmenách a) až h)  
I. kategória 6,300, II. 4,900 a III. 3,500“. Ďalej v Čl. 1 v bode 4 § 8 vrátane nadpisu znie: 
„§ 8 Sadzba dane, Ročná sadzba dane z bytov sa určuje za každý aj začatý m2 podlahovej 
plochy bytu a nebytového priestoru nasledovne, v kategóriách vyčíslených v eurách. Po 
a) byty 1,270, II. kategória 1,207 a III. kategória 1,143. Potom po b) nebytové priestory 
v bytovom dome slúžiace na ostatné podnikanie a na zárobkovú činnosť, skladovanie a 
administratívu súvisiacu s ostatným podnikaním a zárobkovou činnosťou, 6,500  
I. kategória, II. kategória 5,200, III. 3,900. Potom nebytové priestory v bytovom dome 
slúžiace zdravotníckym zariadeniam, I. kategória 7,150, II. 5,200 a III. a 2,600. Potom sú 
to nebytové priestory v bytovom dome slúžiace na garážovanie, je 3,250, II. kategória 
2,600, III. kategória 2,600 a posledné po e) nebytové priestory v bytovom dome slúžiace 
na ostatnú nepodnikateľskú činnosť je 5,200, II. kategória 3,900 a III. kategória 2,600“. 
Čiže to je prvý pozmeňujúci návrh, ktorý je výsledkom, ako som na začiatku spomínala, 
dohody, konsenzu, ktorý bol naozaj veľmi náročný, jednotlivých klubov, mesta Košice 
a nezávislých. Prečítam druhý pozmeňujúci návrh. Čiže opäť je výsledkom jednotlivých 
rokovaní, keďže táto sadzba sumy nebola asi nejakých 10  alebo 13 rokov upravovaná a 
to je, týka sa úpravy sumy za psa, ktorá sa bude vlastne jednať o 10 EUR či už v bytoch 
a o 10 EUR v domoch sa bude meniť a to prečítam opäť teda pozmeňujúci návrh. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach schvaľuje podľa príslušnej a platnej legislatívy návrh zmien 
Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 132 o miestnych daniach sa dopĺňa 
nasledovne: V Čl. 1 sa za bod 5 vkladá nový bod 6 a bod 7, ktoré znejú: „6. v § 13 písm. 
a) sa suma 40 nahrádza sumou 50 EUR, 7. v § 13 písm. b) sa suma 10 nahrádza sumou 
20 EUR. Opäť je to výsledok jednotlivých rokovaní klubov Spolupráca pre Košice, 
Košický klub, Starostovia a nezávislí a Nezaradení. Ďakujem pekne. Poprosím návrhovú 
komisia možno potom prečítať v predloženom znení, aby sme nemuseli čítať asi. Keď sa 
to dá. Návrhy budú doručené návrhovej komisii. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Karabin, nech sa páči. 
 
p. Karabin, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Kolegovia, v tomto roku sme schválili 

zvýšenie parkovania o 100 % bez problémov. Ja som to sledoval, žiaľ, na online zázname. 
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Teraz sme schválili zvýšený poplatok za odpad, poplatok za školské zariadenia, teraz sa 
očakáva, že zvýšime dane. Vieme aj niečo iné robiť ako zvyšovať poplatky a schvaľovať 
vyššie dane? Vieme robiť aj niečo iné ako dohody s magistrátom, dohody s pánom 
primátorom? Ja viem, že pani Lenka Kovačevičová tu predstavila, že sme sa dohodli. 
Prepáčte, za takúto dohodu hlasovať nemôžem. Vo svojom programe ako budúci primátor 
som mal, že dane nezvýšim. Nemôžem tu mať úniky na daniach a budú platiť bežní ľudia. 
Takže prepáčte, nebudem hlasovať. Nezdržím sa, nebudem za, budem proti niečomu 
takému. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Zareagoval som 

na pána Karabina. Najprv som chcel hovoriť, že nekazme si tú peknú sobotu, ale len  
v tomto kontexte, že povedal, že pred chvíľou sme zvýšili... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Prečo to treba rozvíjať pán poslanec? 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Lebo ten záver je podstatný a prosím vás 

neprerušujte ma. Pán Karabin povedal, sme zvýšili, ale Jožko, ty si nehlasoval, čiže 
nemusíš používať nominatív množného čísla a tak ti dám takú radu do života prosím, že 
podstatné je zmieriť sa s výsledkom volieb. Tak, ako ja teraz sedím vedľa pána Petrovčika 
a som úplne pokojný. Veľmi to prospieva duševnému zdraviu, zmieriť sa s výsledkami 
volieb. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, rozpravu uzatváram. Návrhová 

komisia. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Takže sme obdržali 2 

návrhy. Jeden sa týka dane za psíka a druhý je zmena poplatkov za nehnuteľnosti. Takže 
ako prvý ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Myslím, že tento pozmeňovací návrh bol poslaný všetkým 

poslancom ... 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Áno, práve som to chcel povedať, žeby 

sme to predložili ako návrhová komisia, že podľa predloženého návrhu, nakoľko bol 
prednesený a všetci ho majú. Takže dovolím si to takto predložiť. Takže prvý návrh. 
Mestské zastupiteľstvo Košice v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje návrh 
zmien Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 132 do miestnych daniach, ktoré 
sa dopĺňa nasledovne: V Čl. 1 sa za bod 5 vkladá nový bod 6 a bod 7, ktoré znejú: Bod 6. 
v § 13 písm. a) sa suma 40 EUR nahrádza sumou 50 EUR, bod 7 v § 13 písm. b) sa suma 
10 EUR nahrádza sumou 20 EUR. Ostatné body sa primerane prečíslujú. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 6 -  za: 29, proti: 3, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teda bol prijatý. Pokračujte prosím. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďalší návrh sa týka tých sadzieb 
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nehnuteľnosti. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych 
predpisov schvaľuje návrh zmien Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 132 
o miestnych daniach v čl. 1 bod 1 § 4 a § 6 podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 7 -  za: 26, proti: 6, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. Je to všetko návrhová 

komisia? Ešte pokračujte. 
 
p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže ešte pôvodný návrh. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje zmeny 
Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 132 miestnych daniach podľa 
predloženého návrhu so schválenými zmenami. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 8 -  za: 25, proti: 7, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. Bod č. 3 sme vyčerpali.  

- - - 
 
Bod č. 4 
Záver  
 
p. Polaček, primátor mesta: Skôr ako otvorím bod č. 4, ktorým je záver, dovoľte, aby som vám 

poďakoval za vašu účasť v takomto netradičnom sobotnom termíne. Nikto z nás nemôže 
za to, že máme menej peňazí od štátu a chcem vám teda poďakovať za spoluprácu, že 
sme to dnes zvládli a uvidíme, aký rok pred nami bude. Ďakujem pekne. 
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Záver rokovania 
 

Primátor mesta Košice Jaroslav Polaček skonštatoval, že program XV. mimoriadneho 
zasadnutia mestského zastupiteľstva vyčerpali. Zasadnutie uzatvoril a vyhlásil zasadnutie 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach za ukončené.  
 
 
 
 
 
 
 
Mgr. Marcel Čop Ing. Jaroslav Polaček 
riaditeľ Magistrátu mesta Košice primátor mesta Košice  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená: 17.01.2024 
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